
 
 

PROTOKÓŁ NR 46/2018 
z posiedzenia wspólnego Komisji Stałych Rady Gminy Wijewo odbytego 

w dniu 10   września   2018 roku. 
 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
Członkowie komisji zgodnie z listą obecności. 
Listą obecności stanowi zał. Nr 1 
oraz  
Stanisław Kasperski - Przewodniczący RG, 
Mieczysław Drożdżyński - Wójt Gminy Wijewo.  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 
    1. Otwarcie. 

2. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2018 r. 
3. Zaopiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawie: 

            1/  Statutu Gminy Wijewo, 
            2/ o zamiarze utworzenia Zespołu Szkół w Brennie, 
            3/ w sprawie projektu zmiany uchwały nr XXX/158/2017 Rady  Gminy Wijewo z dnia  
                28  lutego 2017 r. dotyczącej   dostosowania sieci szkoły podstawowej i   
    4.  Zapytania i wolne głosy. 
    5.  Zakończenie. Ad. pkt. 1. 
 
Ad. pkt. 1 
 
Obradom komisji stałych rady przewodniczył Radny  Pan Radosław Zamiatała – przewodniczący 
Komisji Socjalno Budżetowej. 
Powitał przybyłych na posiedzenie członków komisji oraz gości. Przedstawił proponowany porządek 
obrad do którego nie wniesiono uwag. 
 
Ad. pkt. 2 
 
Informacje z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2018 roku przedstawił Wójt Pan Mieczysław  
Drożdżyński. Informacja stanowi zał. Nr 2. 
Radna Pani Danuta Leśna – czy zostały już posadzone drzewa miododajne, które mieliśmy otrzymać od 
Marszałka w ramach programu nasadzeń. 
Radna Pani Krystyna Walkowska – zaplanowana została kwota dofinansowania do kanalizacji burzowej 
w Brennie i nie została przekazana dlaczego, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – na jakim odcinku dokonano wymiany kanalizacji burzowej 
w Brennie, 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – wyjaśnił, że: 
1/ program nasadzeń ma być zakończony do 15 października, 
2/ planowana dotacja nie została przekazana do 30 czerwca, w okresie jaki obejmuje sprawozdanie, 
3/ wymiana kanalizacji burzowej była realizowana w ramach inwestycji prowadzonej przez powiat 
leszczyński, nie posiadamy takiej informacji, 
Radny Pan Józef Pukacki – poinformował, że wymiana została dokonana na ul. Kościelnej. 
 
 
 



Ad. pkt.  3 
 
1/  projekt uchwały w sprawie Statutu Gminy Wijewo. 
Przewodniczący  RG Pan Stanisław Kasperski – wyjaśnił, że obowiązujący statut został uchwalony 
w 2003 roku. Ze względu na ilość zmian  zaleca się uchwalenie nowego. Proponowany projekt został 
opracowany przez  kancelarię prawną. 
Radny Pan Radosław Zamiatała  - § 10  pkt. 8 mówi o gospodarce finansowej prowadzonej przez 
jednostki pomocnicze, czy będą wydzielone  środki na poszczególne sołectwa, 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – kiedyś sołectwa posiadały takie uprawnienia, zasugerowała, że § 10 
projektu statutu można odnieść do funduszu sołeckiego lub oddzielnego funduszu wydzielonego 
z budżetu. Stosowny byłby zapis, że jednostki pomocnicze mogą posiadać wydzielone fundusze. § 10 
pkt. 6 – wysokość środków do dyspozycji sołectw można określić w uchwale o ustanowieniu 
dodatkowego funduszu. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – chcieliśmy aby statut był otwarty na różne propozycje. Przez 
dodanie w pkt. 3 zwrotu „rada może”, otwieramy furtkę do powstania takich funduszy za zgodą rady. 
Statut jest dokumentem strategicznym, gdzie nie muszą być sprecyzowane wszystkie kwestie 
a określony tylko katalog możliwości. Szczegóły  będą określały uchwały wprowadzające poszczególne 
zadania. 
Radny Pan Józef Pukacki – wcześniej sołectwa posiadały taki fundusz wynoszący 60 % podatku 
rolnego. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka - § 12 przewiduje udział sołtysów również w posiedzeniach komisji, 
czego nie praktykowaliśmy wcześniej, 
Przewodniczący zaproponował skreślenie w tym paragrafie wyrażenia „i komisji”.  
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński– § 6 mówi o herbie, należy zastanowić się nad jego wykreśleniem 
ponieważ jest nieaktualny. 
Radny Pan Radosław  Zamiatała – dlaczego obecny herb nie jest aktualny ?. 
Przy opracowaniu uzyskaliśmy pozytywna opinię komisji heraldycznej. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – jeśli herb jest obowiązujący to pozostawić a dokonać 
zmiany po jego ponownym uchwaleniu. 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński - po ustaleniu nowego herbu, będzie trzeba wprowadzić zmianę.  
Zmieniły się zasady tworzenia herbów, które powinny mieć jednolite tło. Wiele miast dokonało już 
takich zmian. 
Radny Pan Radosław Zamiatała - § 15 statutu nawiązuje do powołania komisji skarg, wniosków 
i petycji, 
  - § 59 mówi o rejestracji sposobu głosowania przez poszczególnych radnych, 
  -  czy jest już ustalony system rejestracji i jakie jest to koszt. 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – jest to obowiązek ustawowy powołania  takiej komisji. 
Sposób głosowania wynika z wprowadzonej zmiany do ustawy. Ustawodawca zaleca również 
prowadzenie protokołów papierowych. Najprostszy system nagrywający kosztuje ok. 20 000 zł. 
i wymaga rozbudowy, co w  efekcie wyniesie 50 000 zł. 
Zwrócił się z zapytaniem w sprawie zapisu dot. przynależności radnego do jednej lub wielu komisji. 
Zdecydowano, że radny może należeć do jednej komisji, a rada będzie posiadała jednego 
przewodniczącego i jednego wiceprzewodniczącego co należy określić w statucie. 
 
Przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy. 
 
2/ projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia Zespołu Szkół w Brennie, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – procedura tworzenia nowej placówki wymaga podjęcie uchwały 
o zamiarze jej utworzenia. W tym przypadku ma być utworzony Zespół Szkół w skład którego wejdą 
Szkoła Podstawowa i Branżowa Szkoła I Stopnia. Uważam, że powinniśmy zachować nazewnictwo 
dotyczące imienia szkoły co należy dopisać do nazwy szkoły. 
Przewodniczący obrad – myślę, że wszyscy jesteśmy zadowoleni z utworzenia zespołu. Mam nadzieję, 
że uda nam się w przyszłości rozbudować zespół o kolejne placówki służące naszej młodzieży. 



Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski -  w § 6 – zakres nauczania tj. arkusz organizacyjny jest 
opracowany na podstawie  statutów jednostek, czy jest to poprawne wyrażenie, 
Pani Aneta Bajon – jest to błędne i zostanie zmienione ponieważ arkusze organizacyjne opracowuje się 
na podstawie ramowych planów nauczania i odrębnych przepisów. 
Radna Pani Krystyna Walkowska – czy arkusze organizacyjne na nowy rok szkolny zostały 
zatwierdzone przez kuratorium, 
Pani Aneta Bajon – aneksy są w trakcie przygotowania po ich dostarczeniu zostaną przekazane do 
zatwierdzenia na co kuratorium ma 4 dni. Po otrzymaniu opinii gmina ma 7 dni. Do końca września 
musza być zatwierdzone.  
 
3/ projekt uchwały w sprawie  projektu zmiany uchwały nr XXX/158/2017 Rady  Gminy Wijewo z dnia  
   28  lutego 2017 r. dotyczącej   dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego  
   ustroju  szkolnego, 
Pani Aneta Bajon – w uchwale zmieniony został zał. Nr 1 i 3. Związane jest to z faktem utworzenia 
Szkoły Podstawowej w Brennie.  Zmiana planu sieci spowodowała, że uczniowie uczęszczają do szkół 
zgodnie z miejscem zamieszkania i siedzibą placówki. 
Radna Pani Krystyna Walkowska – czy taki zapis uniemożliwi uczęszczanie ucznia z Brenna do Wijewa 
i odwrotnie, 
Pani Aneta Bajon – nie będzie to przeszkadzało w przenoszeniu dzieci do placówki poza obwód 
szkolny. 
 
4/ projekt uchwały w sprawie  zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – poinformowała o planowanych zmianach w budżecie gminy na 2018 
rok, planuje się: 
1/ zwiększenia subwencji oświatowej o 22 000 zł. z przeznaczeniem na dofinansowanie wyposażenia 
szkoły podstawowej w Wijewie, 
2/ zwiększenie dochodów dotacji celowych o  26 435,61 zł. stanowiącą zwrot z realizacji zadań 
w ramach FS. 
3/ wprowadzenie dochodów majątkowych w kwocie 29 000 zł. w ramach podpisanej umowy na dotacje 
na realizację zadania tor rolkowy nad jeziorem w Brennie, 
4/ zwiększa się dochody o 1 500 zł.  jako darowizna z przeznaczeniem na budowę oświetlenia ulicznego 
w Zaborówcu, 
5/ zmiany planów finansowych w placówkach oświatowych w Brennie i Wijewie , 
6/ zabezpieczenie środków na zakup programu eSesja, 
7/ zabezpieczenie środków w wysokości 24 501 zł  na zatrudnienie inspektora danych osobowych dla 
wszystkich placówkach, wymaga to jeszcze przedyskutowania, 
8/ dokonanie analizy dochodów i wydatków jednostek za III kwartały jako podstawa do sporządzenia 
planu budżetu na 2019 rok. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – jeśli wpłynie darowizna na konkretny cel to czy należy to zadanie 
zrealizować, 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka -  jeśli jest wskazany cel to należy go zrealizować, jeśli nie ma 
dodatkowych środków w ramach budżetu to należy wykonać w ramach otrzymanej darowizny, 
 
Ad. pkt.  3 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski zapoznał zebranych z treścią pism w sprawie: 
1/ otrzymanej skargi, która wpłynęła 27.08 br. na działalność GZK w Wijewie, oraz opinię prawną co do 
kompetencji rozpatrzenia niniejszej skargi przez Radę Nadzorczą Spółki. Z treścią skargi zapoznała się 
już Komisja Rewizyjna RG. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – przez wybór instalacji podciśnieniowej przyłącze jest droższe. 
Takich sytuacji, kiedy budynek nie został uwzględniony z powodu jego nieistnienia jest więcej. 
W posiadanych pozwoleniach na budowę, wnioskodawcy posiadają zapis – zbiornik bezodpływowy. 
Prezes zaproponował tym osobom przyłącze do kanalizacji informując o kosztach i obowiązkach 



właściciela posesji. Posesja skarżącego jest ujęta w dodatkowym planie przyłączy na terenie wsi 
Wijewo, które będą realizowane w terminie późniejszym. 
Radna Pani Danuta Leśna – czy realizując dodatkowe przyłącza właściciele musza ponosić 100 % 
kosztów, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – dodatkowe studzienki będą realizowane w ramach rozbudowy 
istniejącej sieci w przypadku uzyskania dofinansowania. Indywidualne przyłącza będą realizowane na 
koszt wnioskodawcy. 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – należy zweryfikować  projekt na Potrzebowo aby nie było takich 
problemów. 
Radna Pani Barbara Górna Szulc – nie jest do końca prawdą, że przy tym rozwiązaniu nie ma 
nieprzyjemnych wyziewów. Przy przepompowni bywa różnie, 
Radny Pan Radosław Wojcieszyk – w takich miejscach jest możliwość wybudowania komina który 
rozwiąże problem, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – skarżącemu głownie chodzi o koszt studzienki, 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – wybór właśnie takiej instalacji był wskazany ze 
względu na teren. Nie wyobrażam sobie jak na naszym terenie robić wykopy o głębokości do 6 metrów, 
kiedy ze względu na poziom wody są problemy z zakopaniem studzienki. 
Radna Pani Urszula  Rimke – zwróciła się z zapytaniem  o sposób załatwienia skargi i rozwiązania 
sprawy dowozu dziecka niepełnosprawnego z Zaborówca do szkoły. 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – skarżąca nie zgłosiła się w celu podpisania umowy. Od września 
gmina zapewnia dowóz do Leszna busem dowożącym dzieci do innej placówki. 
2/ przedstawił odpowiedz ZDP w Lesznie na złożone wnioski w sprawie naprawy drogi w Potrzebowie, 
Radny Pan Henryk Rygusik – podobne sytuacje  są również przy szkole i przy posesji Nr 20. 
3/ WKU w Lesznie zwróciła się o możliwość przedstawienia zasad tworzenia XII Wielkopolskiej 
Brygady Obrony Terytorialnej. Na sesje został zaproszony przedstawiciel w celu WKU przedstawienia 
zasad naboru. 
Radna Pani Danuta Leśna – czy wiadomo coś na temat dofinansowania do wymiany pieców na 
ekologiczne, 
- czy jest ustalony termin zebrań wiejskich, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska planuje akcję 
dofinansowania do wymiany piecy. Terminarz zebrań związanych z Funduszem Sołeckim został 
ustalony. 
Radny Pan Zbigniew Lis – na skrzyżowaniu ul. Wiatraczna – Kargowska znikło lustro co utrudnia 
wyjazd z ul. Wiatracznej, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – wniosek taki wpłynął juz od mieszkańców i został problem 
zgłoszony do ZDP, 
4/ wpłynął wniosek o dofinansowanie remontu remizy w OSP Potrzebowo w związku z wymiana 
samochodu strażackiego.  
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – komendant powiatowy PSP zaproponował przekazanie Stara 
z Osiecznej na rzecz Potrzebowa ponieważ Osieczna otrzyma nowy. Wymaga to remontu strażnicy 
ponieważ samochód jest większy i nie mieści się. 
Radny Pan Henryk Rygusik – posiadanie takiego samochodu wymaga również ogrzewania ponieważ ma 
na stanie wodę, kto będzie ponosił koszt ogrzewania. Poprosił o wnikliwe przeliczenie kosztów remontu 
i kosztów utrzymania. Aby jednostka była mobilna to samochód musi być sprawny. Obawiam się , że 
proponowane 15 000 zł., może nie wystarczyć na doposażenie  pomieszczenia. Ponadto samochód jest 
do remontu (hamulce, układ kierowniczy, doposażenie), 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc – może taniej byłoby zachować te pieniądze i poczekać na okazję 
kupno nowego. Pozostaje jeszcze kwestia zapewnienia kierowców. 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – jeśli kupimy mały i będzie z woda to też będzie potrzebne 
ogrzewanie. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – mamy w gminie nowego budowlańca, kto to jest, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – mamy nowego kierownika Referatu Budownictwa, zostanie 
przedstawiony na posiedzeniu RG. Pan Daniel Widera z wykształcenia nie jest budowlańcem ale nie ma 
potrzeby zatrudnienia inżyniera budownictwa.  



Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – jeśli będzie kosztorys to OSP otrzyma dotacje i będzie musiała się  
rozliczyć do końca roku, 
Radna Pani Danuta Leśna – na działkach w kierunku Wielenia została postawiona  skrzynka do prądu 
czy jest to zlecenie gminy czy prywatne , 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – gmina nie zlecała żadnych prac energetycznych na terenie działek 
w kierunku Wielenia, 
Radny Pan Radosław Zamiatała – kostka z chodnika jest składowana w Brennie, czy jest możliwość 
zakupienia tej kostki przez osoby indywidualne, 
Wójt Pan Mieczysław  Drożdżyński – nie ma takiej możliwości. Obecnie kostka jest segregowana 
i układania  na paletach do wykorzystania. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
 
 
                                                                                                    Przewodniczący obrad 
 
                                                                                                          Radosław  Zamiatała  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


